
Warto tworzyć młodzieżowe rady, warto zgłosić akces do
Młodzieżowego Sejmiku II kadencji. Duże zainteresowanie

konferencją | 1

Tekst pochodzi ze strony www.swietokrzyskie.pro Warto tworzyć młodzieżowe rady, warto
zgłosić akces do Młodzieżowego Sejmiku II kadencji. Duże zainteresowanie konferencją | 1

10 marca 2020

Warto tworzyć młodzieżowe rady, warto zgłosić akces
do Młodzieżowego Sejmiku II kadencji. Duże
zainteresowanie konferencją

Dlaczego warto tworzyć w gminach młodzieżowe rady i jak wspierać ich działalność,
jak mobilizować młodych ludzi do działania zwiększając ich udział w życiu
publicznym – tego mogli dowiedzieć się uczestnicy konferencji dla młodzieżowych
rad miast/gmin z terenu województwa świętokrzyskiego zorganizowanej przez
Młodzieżowy Sejmik Województwa Świętokrzyskiego we współpracy z
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przewodniczącym Sejmiku Andrzejem Prusiem oraz Kancelarią Sejmiku Urzędu
Marszałkowskiego.

Ilość młodych ludzi, którzy przyjechali do Kielc z najdalszych zakątków województwa i wzięli
udział w konferencji zorganizowanej we wtorek, 10 marca w Filharmonii Świętokrzyskiej
przeszła najśmielsze oczekiwania organizatorów. Sala plenarna wypełniona była po brzegi, a
zaangażowanie młodzieży w dyskusję imponujące.

Konferencja miała do spełnienia dwa podstawowe cele: zaktywizowanie młodych ludzi do
działania i szukanie sposobów na usprawnienie pracy działających w województwie
świętokrzyskim młodzieżowych rad, ale także zachęcenie do udziału w naborze na II
kadencję Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego.

– Dzisiejsze spotkanie to jeden z bardzo ważnych elementów współpracy z młodzieżą
naszego województwa. Przypomnę, że dobiega końca obecna kadencja Młodzieżowego
Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego i głęboko wierzę, że konferencja w znacznym
stopniu pomoże w stworzeniu równie twórczego gremium na kolejną kadencję oraz
przyczyni się do zarażenia młodzieży potrzebą aktywnego działania w ich rodzinnych
miejscowościach – podkreśla Andrzej Pruś, przewodniczący Sejmiku Województwa
Świętokrzyskiego.

Młodzieżowe rady coraz częściej stają się dla wielu samorządów miast i gmin w naszym
regionie ciekawą formą aktywizowania młodzieży oraz włączania ich w sprawy gminy.
Niestety wciąż jest ich niewiele, nie wszystkie działają równie aktywnie.

– Bardzo nam zależy na tym, by nakłonić nie tylko młodych ludzi, ale też włodarzy
świętokrzyskich miast i gmin, do tworzenia młodzieżowych rad. Niestety, dotychczas nasze
gminy nie mają w tym zakresie szczególnych powodów do dumy – przypomnę, że spośród
102 gmin województwa świętokrzyskiego tylko w 17 funkcjonują takie rady. Jest więc nad
czym pracować. Powstawanie kolejnych znacząco pomoże w funkcjonowaniu Młodzieżowego
Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego, bowiem ich przedstawiciele także tworzą to
gremium. Chcemy, aby w Młodzieżowym Sejmiku radni stanowili jak najszerszą i
najpełniejszą reprezentację regionu. Szczególnie zależy nam na południowych powiatach
województwa, które dotychczas były reprezentowane w niewystarczającym stopniu – mówi
Andrzej Pruś.

Przewodniczącemu „dorosłego” Sejmiku sekunduje Julia Pająk, przewodnicząca
Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego:



Warto tworzyć młodzieżowe rady, warto zgłosić akces do
Młodzieżowego Sejmiku II kadencji. Duże zainteresowanie

konferencją | 3

Tekst pochodzi ze strony www.swietokrzyskie.pro Warto tworzyć młodzieżowe rady, warto
zgłosić akces do Młodzieżowego Sejmiku II kadencji. Duże zainteresowanie konferencją | 3

– Tworzenie młodzieżowych rad gmin jest niezwykle ważne. W znacznym stopniu pomagają
one lokalnym władzom w skutecznym funkcjonowaniu, w zdobywaniu informacji na temat
potrzeb młodych mieszkańców, w konsultowaniu z nimi decyzji, szczególnie tych
dotyczących młodzieży zamieszkującej konkretne miasto czy gminę. Potrzeba tworzenia
młodzieżowych rad często bywa przez gminne władze lekceważona, zbywana uśmiechem,
ale powinny one zrozumieć, że młodzież naprawdę ma dużo większe pojęcie na temat tego,
co dzieje się w gminie w obszarze życia młodych osób – mówi przewodnicząca.

Wtorkowej konferencji w Filharmonii Świętokrzyskiej towarzyszyły warsztaty zorganizowane
przez radnych Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego oraz Kancelarię
Sejmiku Urzędu Marszałkowskiego.

W ramach współpracy z projektem RDI2CluB podczas konferencji młodzież samodzielnie
zaprezentowała rówieśnikom założenia świętokrzyskiej bio-gospodarki.

– Zdobyliśmy duże doświadczenie w czasie dwóch lat pracy w Młodzieżowym Sejmiku,
dlatego podczas konferencji chcieliśmy przekazać członkom młodzieżowych rad sposoby
działania, które możemy szczególnie im polecić. Pragnęliśmy pokazać, że obszarem ich
działalności nie musi być wyłącznie aktywizacja młodzieży, ale także przeprowadzanie
konsultacji i rozmów z lokalnymi władzami, a także szeroko rozumiana edukacja,
poszerzanie własnej wiedzy na temat działalności społecznej, samorządowej – podsumowuje
Julia Pająk.

Przypomnijmy: trwa rekrutacja do Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego
II kadencji. Nabór potrwa do 20 marca 2020r. Na młodzieżowych radnych czeka do 45
miejsc. Do zgłaszania kandydatur zapraszamy przewodniczących lub przedstawicieli
młodzieżowych rad, reprezentantów samorządów uczniowskich, samorządów studenckich
oraz organizacji młodzieżowych i pracujących z młodzieżą.

Kandydować mogą osoby w wieku od 15 lat (ukończonych w dniu zgłoszenia) do 24 lat,
posiadające status ucznia lub studenta, zamieszkałe na terenie województwa
świętokrzyskiego, które są członkami: młodzieżowych rad, samorządów uczniowskich szkół
ponadpodstawowych, samorządów studenckich albo organizacji pozarządowych pracujących
z młodzieżą i na rzecz młodzieży. Szczególnie zapraszamy osoby aktywne społecznie, które
mają dużą motywację do pracy w ramach Młodzieżowego Sejmiku i będą w stanie pogodzić
swoje obowiązki z zadaniami radnego.
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